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Justerare Justerare Utdragsbestyrkande 

§ 1   Sammanträdets öppnande samt val av justerare 

 

Ordförande Carina Wallin (S) hälsar samtliga välkomna till dagens 

sammanträde och förklarar mötet för öppnat. 

Till att justera dagens protokoll jämte ordförande utses Margareta Eriksson 

(PRO).  
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§ 2    Frågor från organisationerna 
Svaren på frågorna har inkommit från äldreomsorgschef Mattias Carlsson. 

1. Hur ser bemanningen ut på de särskilda boendena i kommunen efter 

neddragningarna i tjänster? Hur många tjänster har försvunnit inom 

Vård- och omsorgsförvaltningen? Finns det en snittsiffra eller är det 

olika för varje särskilt boende? 

Grunden är densamma och det räknas fram utifrån den givna budgeten. 

Sedan kan vi göra vissa justeringar efter lokala förutsättningar. Antalet 

tjänster man pratat om är 70 på helheten. Det är ingen vårdpersonal som är 

uppsagd utan det har funnits vakanser att omplacera personal till. 

 

2. På vilket sätt tror man att hemtjänstens omorganisation kan innebära 

besparingar? Hur ska tiden räcka till för personalen hos 

hemtjänsttagaren? Har man tänkt på klimataspekten? Finns det 

tillräckligt stor lokal?  

Det är framför allt planering och samverkan som blir mycket effektivare med 

en större grupp. Små enheter med få beslutade timmar är svåra att planera 

så de också blir ett bra schema för personal. Hemtjänsttagaren ska få den tid 

som hen är beviljad, det är inget som förändras i och med denna 

organisationsförändring. Klimateffekten är delvis medräknad när det gäller 

resor och med en bra planering så är det inte säkert att det behöver bli 

sämre än idag. Detta tas i beaktande när rutterna planeras. Ja det finns 

tillräckligt stora lokaler, möjligen en som kan bli lite trång men där tittar vi 

på lösningar. 

Följdfråga ställs kring hur personalen har varit inblandad i denna planering 

samt huruvida omorganisationen har kommit igång än. Ordförande Carina 

Wallin (S) besvarar frågan. 

3. Har någon utbildning påbörjats för personal med språksvårigheter? 

Just idag finns ingen språkutbildning men däremot utbildning till 

undersköterska, specialistundersköterska mot demens och specialist i 

palliativ vård (vård i livets slut) 

Följdfråga ställs om antalet personer som är i behov av denna satsning. 

Ordförande Carina Wallin (S) meddelar att ingen exakt siffra finns men att 

det är tydligt att behovet finns.  
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4. Hur många kunder har avbrutit avtalet med Mathem? När kommer 

kommunen att fråga hemtjänsttagarna om de är nöjda? 

Utvärdering av avtalet med Mathem kommer att göras hösten 2022 inför en 

eventuell ny upphandling. Kunder/brukare och personal kommer att delta i 

utvärderingen. 

 

5. Finns det regler för hur mycket avlastning en person kan få? Eller är 

det efter behov och biståndsbeslut? Vem utför avlastningen? 

Beslut om insats om avlastning styrs av riktlinjer för biståndsbedömning, om 

upp till 12 timmar per månad. 

 

6. Finns det syrgas på särskilda boenden idag? 

Syrgas finns, men är personligt utskriven. Har man behov av syrgas får man 

således det.  

 

 

Synpunkt lyfts kring önskemål att ansvarig chef kommer till 

rådssammanträdet för att besvara frågorna själv för att möjliggöra att ställa 

följdfrågor. 

Vidare frågor ställs kring omorganisationen av tjänster inom Division Social 

Omsorg, om bemanningspoolen har kommit igång och om hur man ämnar 

få in mer utbildad personal som det finns ett stort behov av. Önskemål lyfts 

även kring att se jämförelsetal före och efter omorganisationen.  

Ordförande Carina Wallin (S) besvarar frågorna. 
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§ 3    Verksamhetsplan 2022 för kommunala 

pensionärsrådet 
 

Utkast till verksamhetsplan 2022 för kommunala pensionärsrådet har 
upprättats och skickats ut till rådet inför sammanträdet. 
 
Efter diskussion enas rådet om följande teman för året utöver det första 
redan bestämda: (ta endast med huvudrubrik) 
 
Tema 2: Säkerhet och krishantering  
 
Tema 3: Vård och omsorg 
 
Tema 4: Hälsa och välbefinnande 
 
Rådet diskuterar även upplägg för det gemensamma mötet för samtliga 
kommunala råd som genomförs 9 juni. Ordförande redogör för förslag till 
ämnen som kommer behandlas, däribland: 

- Psykisk ohälsa 
- Anhörigstöd 
- Hemgångsteam 
- Boenden 
- Resecentrum 
- Tillgänglighet 

 
 
Margareta Eriksson delger information om en uppstartad matgrupp som ska 
gå ut på särskilda boenden och inspektera maten samt övrigt runtomkring 
måltidsserveringen. Redovisning gällande inspektionen kommer lyftas för 
rådet efter slutförande, eventuellt i samband med tema Hälsa och 
välbefinnande.  
 
Efter ovan tillägg enas rådet om att godkänna verksamhetsplanen för 2022, 
vilken även översänds till kommunstyrelsen för kännedom. 
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§ 4    Genomgång av Vård- och omsorgsnämndens 

protokoll 
 
Ordförande öppnar upp för frågor avseende Vård- och omsorgsnämndens 
protokoll som länkats till i kallelsen. 
 
Fråga ställs avseende beslut om rekvirering av statsbidrag för 
väldfärdsteknik och vad det kommer att gå till under innevarande år. 
Ordförande Carina Wallin (S) besvarar frågan och delger att det är 
verksamheten som ser över behovet och lyfter vad de vill använda medlen 
till. Fråga ställs vidare kring förekomsten av arbetsgrupp som tidigare 
bildats avseende välfärdsteknik. Ordförande låter meddela efter avstämning 
med verksamhetsledningen att ingen sådan arbetsgrupp finns aktiv idag, 
men att diskussion om frågan åter ska lyftas på nytt med nuvarande 
verksamhetschef Mattias Carlsson. 
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§ 5    Genomgång av föregående protokoll 
 
Inga frågor förelåg och protokollet läggs därmed till handlingarna.  
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§ 6    Information och frågestund – Nära Vård 

 

Jacob Sandgren, ordförande för nämnden för samverkan kring socialtjänst 

och vård, föredrar ärendet inför rådet samt besvarar frågor. 

 

Närvårdsstrukturen i Sörmland består av ett samarbete mellan regionen och 

kommunerna. En del av detta är den gemensamma nämnden för samverkan 

kring socialtjänst och vård. Nämndens syfte och sammansättning redogörs 

för, där regionen utser 6 ledamöter och respektive kommun utser en 

ledamot vardera. Nämndens syfte innefattar bland annat att tillvarata de 

synergier som ligger i att samverka i regionen, förbättra kvalitén och öka 

effektiviteten inom berörda verksamheter och säkra likvärdig service. 

Hjälpmedelsförsörjningen står för den största delen av nämndens 

verksamhet och ansvar. Övriga ansvarsområden redovisas även, vilket bland 

annat innefattar att stödja länet struktur för samverkan och utgöra länk 

mellan nationell, regional och lokal nivå.  

 

Samverkansstrukturen presenteras, vilket bland annat innefattar 

Länsstyrgruppen som består av alla divisionschefer och regionens 

verksamhetschefer. Samtliga ärenden som går till nämnden bereds därmed 

av de högsta tjänstepersonerna inom respektive kommun samt regionen. 

Detta gör även att när nämnden fattar beslut så går det ut till angivna 

mottagare ute i kommunerna.  

 

Det som nämnden främst arbetar med för tillfället är bland annat målbild för 

Tillsammans för barnens bästa, samt målbild för God och nära vård.  

Målbild för nära vård är beslutad i nämnden, därefter ska den hanteras i 

regionstyrelse- och fullmäktige, inför att den sedan ska antas hos respektive 

kommun. Målbilden redovisas.  

 

Bakgrunden till initiativet Nära vård är en samhällssituation där vi lever 

längre men med kroniska sjukdomar, att färre ska försörja fler, utveckling av 

digitalisering som ger möjlighet till nya arbetssätt, samt utveckling av 

möjligheten till utökad egenmakt. Arbetssättet kräver att kommuner och 

regioner förändrar arbetssätt och att man arbetar tillsammans med ett 

proaktivt och hälsofrämjande arbete. Tanken är att när en individ är i behov 

av vård ska den ges utifrån dennes förutsättningar och behov. 

Detta innebär en fokusförflyttning från tidigare arbetssätt. Ett antal 

förutsättningar och framgångsfaktorer finns identifierade för detta arbete. 

Dessa innefattar bland annat ett fokus på personcentrering som 

förhållningssätt och arbetssätt, samverkan mellan kommuner och regioner 

samt utveckling av egenvård.  
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Fråga ställs kring hur anhörigstöd kommer in i detta arbete. Carina Wallin 

(S) besvarar frågan och hänvisar till den utveckling av anhörigstöd i 

kommunen som genomförs.  
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§ 7    Övriga frågor 

 

Barbro Eriksson, ny representant i rådet för SPF, presenterar sig.  

Fråga ställs avseende status på boendekö till särskilda boenden. Carina 

Wallin (S) besvarar frågan och meddelar att det för närvarande inte finns 

någon sådan. 

 


